
Spm. nr. S 3333

Til fødevareministeren (16/4 04) af:

Jørn Jespersen (SF):

»Hvad har ministeren helt konkret gjort for at presse på for en fuld og hurtig afkobling af støtten til bomuld og tobak i 

EU?«

Begrundelse

Det ønskes be- eller afkræftet, om fødevareministeren helhjertet kæmper for afkobling.

Svar (28/4 04)

Fødevareministeren (Mariann Fischer Boel):

Kommissionens meddelelse og forslag til reform af bomuld og tobak er blevet drøftet i 2003 og 2004 på 

ministerrådsmøder (landbrug og fiskeri), i Specialkomitéen for Landbrug samt i de relevante rådsarbejdsgrupper.

I den forbindelse er det gentagne gange fra dansk side blevet tilkendegivet, at man ønsker en fuld og hurtig afkobling af 

både bomulds- og tobaksstøtten. Sagen er endvidere drøftet bilateralt.

Danmark kunne ikke støtte det endelige kompromis på rådsmødet (landbrug og fiskeri) den 21. - 22. april 2004, særligt 

idet den fulde afkobling af tobak blev udskudt til 2010.
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